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Výbor pro kulturu, památkovou péči a cestovní ruch 
Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

 

Zápis z 13. zasedání VKPP ZPK dne 9. března 2023  
 
 

 

 

 Prezence 
Přítomni předseda: Jan Látka 

 
členové:  
Mgr. Václav Cinádr 
RSDr. Zdeňka Hornofová 
Mgr. Tomáš Hraběta 
Pavel Javorský 
Ing. Luboš Kastner 
Roman Sedláček 
 
 
 
 

Nepřítomni - 

Omluveni Mgr. Martin Baxa 
František Janský 
Ing. Luboš Kastner 
David Kulíšek 
Vladimír Vápeník 
 
 
 
 
 

  

  

Hosté Ing. Josef Kuželka, vedoucí odboru kultury, památkové péče  
a cestovního ruchu Plzeňského kraje 
Ing. Libor Picka, člen rady pro oblast kultury, památkové péče  
a cestovního ruchu Plzeňského kraje 
Mgr. Jana Filípková, asistentka člena rady 
 

 

Na vědomí 

 
 

Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 

Číslo zasedání 13 

Datum konání  9. 3. 2023 – 15.00 hod.  

Místo konání Západočeské muzeum v Plzni 

Zapisovatel Bc. Judita Soukupová 
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Program 
 

1. Zahájení 
2. Kontrola plnění předchozích usnesení Výboru pro kulturu, památkovou péči  

a cestovní ruch  
3. Informace o výsledcích jednání Zastupitelstva Plzeňského kraje 
4. Seznámení se se stavem probíhajících dotačních titulů 
5. Seznámení se s činností hostitelské příspěvkové organizace a její prohlídka 
6. Různé 
7. Závěr 

 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

 
1 

 
Zahájení  

 
Předseda výboru zahájil 13. zasedání Výboru pro kulturu, památkovou 
péči a cestovní ruch (dále jen „výbor“) s počtem přítomných členů výboru: 
6; výbor je tedy usnášeníschopný. 
 
Pan předseda se ujistil se, že členové výboru obdrželi Plán činnosti pro 
tento rok.  
Ověřovatelem zápisu byl zvolen Pavel Javorský.  
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Kontrola plnění předchozích usnesení výboru 

  

Na minulém výboru nebyla přijata žádná usnesení. 

  

  
Informace o výsledcích jednání Zastupitelstva Plzeňského kraje  

 

Pan radní Picka promluvil o tom, co se nyní děje v Plzeňském kraji: 

 

 Převod lázní. Na příští jednání pan radní přinese návrhy, jak by lázně měly 

vypadat. Nyní architekti, památkáři a další pracují na klimatizacích, 

vzduchotechnice, zateplení apod.  Na jaře příštího roku by se mělo začít 

stavět.  

 Běží dotační programy. Např. na karavanová stání šlo 8 mil. Kč  

a z 20 žadatelů bylo 15 úspěšných.  

 Z programu na památkovou péči bylo rozděleno 28,4 mil. Kč, ze kterých 

se podpořilo na  170 drobnějších projektů. U nás v kraji  

je podpora kultury oproti jiným krajům vysoká.  

  

 Destinace cestovní ruch – musí fungovat na základě založení 

destinačních společností, Plzeňský kraj jich má 5 a výrazně  

je podporuje. Certifikovaná je zatím pouze destinační společnost Český 
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les.  Celkem by do destinace mělo jít okolo 1,5 mil. Kč, neboť destinační 

společnost je hlavním organizátorem cestovního ruchu v dané oblasti. Bez 

destinací si u nás turisty neudržíme. Pan radní by rád už nechal žít svým 

životem destinaci Český les (spojení Domažlicka, Tachovska), která je 

svým způsobem jeho dítě.  

 

 Kraj se společně s městem Plzeň připravuje na systém Plzeňská 

vstupenka. Vzhledem k tomu, že jsou dnes již vyspělejší systémy, tak 

město Plzeň komunikuje ještě i se systémem GoOut. Cílem je, aby si  lidé 

kdekoliv v kraji mohli koupit vstupenky na jakoukoliv akci např. v Plzni.  

 

   U skipasů je stále problém u malých a soukromých sjezdovek.  

 

P. Javorský navrhl, že by bylo vhodné, aby výbor svým usnesením 

podpořil vznik pilotního projektu destinace Český les a současně vznik  

6 destinačních společností v Plzeňském kraji.  

 

Ing. Kuželka připraví formulaci k hlasování per rollam. 

 

T. Hraběta se zeptal na fungování destinace Český les. 

Pan radní Picka odpověděl, že destinace Český les již funguje, je 

certifikovaná u CzechTurismu a bude pilotním projektem. Město 

Domažlice již dříve deklarovalo, že je součástí destinace Český les (stejně 

jako Tachov, Stříbro...) 

 

L. Picka podotkl, že destinace není hodina zeměpisu, ale cestovního 

ruchu. 

 

Předseda výboru navázal informacemi z jednání Zastupitelstva 

Plzeňského kraje ze dne 6. 2. 2023. 

 

Zpráva byla vzata na vědomí. 
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     Seznámení se se stavem probíhajících dotačních titulů 
 

Ing. Kuželka seznámil členy výboru s dotačními tituly, které zůstávají 

otevřené:  

 
 Mikrogranty Plzeňského kraje na podporu a oživení kulturních a 

uměleckých aktivit pro rok 2023 - do 26. 4. 2023 

 Podpora literární tvorby a publikační činnosti - do 26. 4. 2023  

 Podpora tvorby audiovizuálních děl v Plzeňském kraji – do 26. 4. 

 Podpora revitalizace objektů kulturního dědictví v obcích Plzeňského 
kraje - do 17. 4. 2023 

 

Zpráva byla vzata na vědomí. 
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Seznámení se s činností hostitelské příspěvkové organizace a její 
prohlídka  
 
Ředitel Západočeského muzea v Plzni Mgr. Jiří Orna seznámil členy 
výboru se zajímavostmi a základními informacemi týkající se muzea.  
 
Jedná se o jedno z největších muzeí v České republice s 2 mil. sbírkových 
předmětů. Spravuje 16 objektů, např. Muzeum loutek, Muzeum církevní 
diecéze, Muzeum Dr. Horáka v Rokycanech, pod které patří např. Vodní 
hamr v Dobřívě, a další.  
 
Jde o výzkumnou organizaci, která není příjemcem státní podpory. Pan 
ředitel tímto poděkoval Plzeňskému kraji za podporu. 
Muzeum si nyní připomnělo 75 let od vzniku. Využívá prostoru zaniklých 
městských hradeb a je koncipováno pro výstavu expozic. Konkrétně pan 
ředitel postrádá jen nějaký menší šál pro reflektování aktuální činnosti.  
 
Následně členy výboru provedl knihovnou.  
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Různé  

 

Výbor obdržel z kanceláře ministra kultury Mgr. Martina Baxy pozvání do 

Prahy. Členové výboru se dohodli, že zachovají původní termín výboru  

11. 5. 2023 a do Prahy by se jelo 25. 5. 2023. 

 

P. Javorský vznesl dotaz z Výboru pro partnerské regiony, vnější vztahy a 

marketing ZPK týkající se dotačního titulu na otevírání církevních 

památek. Dle Ing. Kuželky by šlo o nesystémový krok, navíc, Plzeňský kraj 

již přispěl významným darem v hodnotě 1 mil. Kč.   

 

P. Javorský informoval o destinačním managementu – mikroregion Jižního 

Plzeňska, kam pana Javorského pozvali a požádali o rady a předání 

zkušeností. Snaha o vytvoření destinačního managementu Přešticko.  

P. Javorský předal informace na oddělení cestovní ruchu Plzeňského 

kraje. 
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Závěr 
 
Pan předseda Látka poděkoval všem členům a hostům za účast. 

Jednání ukončil v 16.30 hod. Příští zasedání se uskuteční 11. 5. 2023 od 

15:00 hod v Rokycanech. 

 

 
Zápis byl vyhotoven dne 16. 3. 2023 – počet stran: 5 počet příloh: 1 neveřejná 
 
 Bc. Judita Soukupová Pavel Javorský Jan Látka 
 
 .................  .................   .................  ..................   .................  .................  
 zapisovatel   ověřovatel zápisu         předseda výboru 


